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La prevenció d'incendis forestals al
territori, tema d'un col·loqui
organitzat pel Rotary
Tindrà lloc dijous 21 d'octubre al restaurant Bages 964 de l'Oller del Mas

El col·loqui tractarà la prevenció d'incendis forestals al territori | Mar Martí

El Rotary Club de Manresa-Bages organitza un sopar-debat de sensibilització sobre el medi
ambient que tindrà com a temes centrals la prevenció dels incendis forestals al territori i els
efectes el canvi climàtic en aquest àmbit. El col·loqui, que se celebrarà aquest dijous, 21 d'octubre,
comptarà amb la participació d'Oriol Tarragó i Santi Montsech, president i vicepresident
respectivament de la federació d'ADF Bages-Moianès, així com de Santi Lleonard, cap de
Bombers de la Regió Central, i de Ramon Vidal, cap del parc de Bombers de Manresa.

Per una banda, Oriol Tarragó parlarà de Què són les ADF? Inicis, trajectòria d'aquests 20 anys.
Present i futur i, Santi Montsech, sobre el Projecte: Ampliació de càmeres de vigilància del territori
bagenc. D'altra banda, Santi Lleonard abordarà la Problemàtica actual del medi rural de despoblació
i vincle amb la tipologia dels incendis i gestió dels boscos i, Ramon Vidal, exposarà l'Estructura i
operativa de l'activació davant d'un incendi forestal.

Aquesta jornada se celebrarà al restaurant Bages 964 de l'Oller del Mas a 2/4 de 8 de la tarda.
Està oberta a tothom prèvia reserva al correu info@rotarymanresabages.org
(mailto:info@rotarymanresabages.org) .

Pagina 1 de 1
https://www.naciodigital.cat/manresa/noticia/99951/prevencio-incendis-forestals-al-territori-tema-colloqui-organitzat-rotary



Regió7- Dissabte 23 d'octubre de 2021 (Pàg. 4)

SOCIETATFET DIVERS
Regió7 4 | DISSABTE, 23 D’OCTUBRE DEL 2021

Les ADF volen ampliar la xarxa de 
càmeres per controlar incendis

n Les Agrupacions de Defensa Fo-
restal (ADF) del Bages i el Moianès 
volen ampliar la xarxa de càmeres 
de videovigilància dels boscos que 
permeten detectar ràpidament co-
lumnes de fum i possibles incendis 
forestals, segons va explicar el vice-
president de la federació d’ADF Ba-
ges-Moianès, Santi Montsech, en 
un sopar  debat organitzat aquest di-
jous pel Rotary Club Manresa-Ba-
ges sobre medi ambient que tenia 
com a temes centrals la prevenció 
dels incendis forestals i els efectes 
del canvi climàtic en aquest àmbit. 

En la seva intervenció, Montsech 
va detallar el projecte existent per a 
l’ampliació de càmeres de vigilàn-
cia del territori bagenc. Les prime-
res càmeres es van instal·lar l’any 
2017 a Sant Feliu Sasserra amb l’ob-
jectiu de controlar els boscos i de-
tectar possibles incendis forestals. 
Durant aquest temps, han pogut 
instal·lar-ne algunes més i conside-
ren que s’ha de seguir ampliant 
aquesta xarxa de càmeres, ja que ho 
valoren molt positivament, però a 
causa del tema econòmic no ho po-
den tirar endavant. «La idea és mun-
tar més càmeres en punts estratè-
gics amb una millor qualitat perquè 
així des de qualsevol oficina es pu-
gui veure com es desenvolupa l’in-
cendi en tot moment», va acabar 
Montsech. 

 Hi van assistir una seixantena de 
convidats: membres de les ADF, 
bombers, socis, invitats i amics. 
Montserrat Cullerés, l’actual presi-
denta de Rotary ;amnresa-Bages, va 
voler posar el focus  en el medi am-
bient per contribuir amb la causa.  

L’acte, que es va celebrar al res-
taurant Bages 964 de l’Oller del Mas, 
va tenir una seixantena de convi-
dats, entre els quals membres de les 
ADF, socis, convidats i amics en el 
qual la presidenta del Rotary Man-
resa-Bages va posar el focus en el 

medi ambient per contribuir en 
aquesta causa.  

A part de Montsech, també va in-
tervenir Oriol Tarragó, president de 
la federació ADF Bages-Moianès, va 
començar presentant les ADF. «Som 
persones que estimem els boscos i 
els volem cuidar. A més, amb la pan-
dèmia ens hem adonat que neces-
sitem la natura per viure. Encara que 
ella de ben segur viuria millor sen-
se nosaltres...», explicava Tarragó. 

Les principals funcions de l’ADF 
són l’elaboració i execució col·lecti-
va de programes de vigilància i pre-
venció d’incendis forestals. Realit-
zen campanyes de divulgació entre 
els titulars de terrenys forestals per-
què el sector tingui un major conei-
xement. Col·laboren activament en 
l’organització, el control i l’execució 
de mesures dictades o que es dictin 
per la Direcció General de Patrimo-
ni Natural i Medi Físic en matèria de 
prevenció, o amb qualsevol altre or-

ganisme que tingui autoritat i com-
petència en la lluita contra els incen-
dis forestals. Sensibilitzen sobre la 
població rural i urbana. Durant tot 
l’any obren camins poc freqüentats 
per agilitzar la feina dels bombers 
en època d’incendis. També s’en-
carreguen del manteniment d’in-
fraestructura, xarxa de camins i 
punts d’aigua i fan suport als bom-
bers  per l’extinció d’incendis fores-
tals.   

El següent ponent va ser Santi 
Lleonart, cap de Bombers de la re-

gió central, que va explicar la pro-
blemàtica actual del medi rural de 
despoblació i el vincle amb la tipo-
logia dels incendis i gestió dels bos-
cos. El cap de Bombers recordava 
que «la pèrdua de les grans continu-
ïtats forestals, les acumulacions de 
combustible, els canvis sociocultu-
rals difícilment reversibles, com és 
la despoblació rural, entre d’altres, 
és el que finalment provoca els 
grans incendis forestals, que cada 
vegada són més potents, arribant 
actualment als de cinquena genera-
ció». 

Ramon Vidal, cap de parc de 
Bombers de Manresa, es va encar-
regar de traslladar com s’estructu-
ren i com funciona l’operativa de 
l’activació davant d’un incendi fo-
restal. «Durant aquests anys ens ha 
funcionat molt bé tota l’estructura 
de l’organització, però pel projecte 
2020-2025 s’està planificant per un 
equip encara més gran». 

u Bombers i ADF expliquen, en el sopar del Rotary Manresa-Bages, quines són les tasques del 
seu dia a dia per lluitar contra uns focs que segons les previsions cada cop seran més potents
GEMMA FREIXENET. MANRESA

Ramon Vidal, Santi Montsech, Montserrat Cullerés, Oriol Tarragó i Santi Lleonart GEMMA FREIXENET

Els Bombers alerten 
que els incendis són 
cada cop més potents, i 
ja arriben els de 
cinquena generació

n La Policia Local de Manresa va de-
tenir ahir a la matinada un home que 
presumptament va agredir la seva 
mare i el seu pare, que va quedar in-
conscient. Quan els agents van arri-
bar al lloc es van trobar l’home, de 73 
anys, inconscient, la dona, de 70 
anys, els va explicar que havien  re-
criminar al fill que s’havia deixat la 

nevera oberta i aquest va bufetejar-
la a ella i va donar cops de puny i pun-
tades de peu al pare, que va caure i 
va quedar inconscient.  Quan la mare 
va trucar al 112, li va prendre el telè-
fon, el va llençar i es va tancar a l’ha-
bitació.  Els agents van activar una 
ambulància per al pare, que va recu-
perar la consciència, i van detenir el 
fill, que s’hi va resistir violentament.

Detenen un manresà que va 
deixar inconscient el seu pare
REDACCIÓ. MANRESA

n Un home va resultar ferit des-
prés de ser agredit a la plaça de 
Puigmercadal de Manresa, dijous 
poc abans de les dues del migdia. 
Segons van explicar fonts polici-
als, testimonis van detallar que 
dos homes, aparentment sota els 
efectes de l’alcohol, s’haurien ba-
rallat i un d’ells va acabar rebent 

diverses puntades de peu i va que-
dar estès al terra. 

Quan els agents van arribar al 
lloc dels fets, l’agressor ja havia fu-
git i al lloc només hi havia la per-
sona agredida. El ferit, un home 
d’uns 40 anys, va ser traslladat 
amb pronòstic menys greu al 
QUAP Bages amb una ambulàn-
cia del SEM.

Un ferit després d’una baralla 
a plaça de Puigmercadal
ROGER JUNYENT. MANRESA

Ciuró preveu 
que Vic torni a 
acollir judicis 
penals a partir 
de l’any que ve
ACN. VIC

n La consellera de Justícia de la Ge-
neralitat, Lourdes Ciuró, va visitar 
ahir les obres del nou Jutjat de Pri-
mera Instància i Instrucció n.6, que 
han d’estar enllestides al gener. Amb 
aquesta ampliació i un ajustament 
d’agendes, la consellera confia que 
es puguin tornar a celebrar a la ciu-
tat els judicis penals. Fins el 30 de se-
tembre del 2019, els jutges i magis-
trats dels tres jutjats penals de Man-
resa es desplaçaven un cop per set-
mana a Vic per celebrar-hi els judi-
cis penals. Però la precarietat de l’es-
pai on es feien va portar al Consell 
General del Poder Judicial a acordar 
la suspensió de la celebració dels ju-
dicis penals a Vic i  ara tots es porten 
a terme a Manresa. 

 Tot i que, des del departament de 
Justícia, consideren que la construc-
ció d’un palau de justícia a Vic és 
«una necessitat», la consellera va ad-
metre que el Govern no té la dotació 
pressupostària per fer-lo possible, i 
ha reclamat a l’Estat que els doti de 
més recursos econòmics, tal com 
preveia el traspàs de competències.

Dos ferits a 
Manresa en  
dos accidents, 
a la C-25 i a la C-55
ALBA DÍAZ. MANRESA

n Un conductor va resultar ferit 
ahir a la matinada després que el 
vehicle amb què viatjava fes diver-
ses voltes de campana a l’eix 
Transversal, a la C-25, al seu pas 
per Manresa, segons van informar 
fonts dels Bombers. L’home va re-
sultar ferit lleu i el SEM el va aten-
dre al mateix lloc dels fets. Hores 
més tard, una persona va resultar 
ferida lleu en un xoc entre dos ve-
hicles a la ronda de Manresa, a l’al-
çada de l’Escola Oficial d’Idiomes, 
segons fonts del Servei Català de 
Trànsit.

Troben 2.900 plantes 
de marihuana al mig 
del bosc a Fígols i Alinyà

n Els Mossos d’Esquadra han des-
mantellat una plantació amb més 
de 2.900 plantes de marihuana i 
750 esqueixos en una zona bosco-
sa de Fígols i Alinyà. Els agents van 
desmantellar la plantació dimecres 
i ara han obert una investigació per 
identificar-ne els propietaris i en-
carregats de gestionar la plantació.

DROGUES

ACN. FÍGOLS I ALINYÀ



Regio7.cat - Dissabte 23 d'octubre de 2021 (internet)
https://www.regio7.cat/fet-divers/2021/10/23/les-adf-volen-ampliar-xarxa-58709748.html



Nació Digital Manresa - Dilluns 25 d'octubre de 2021 (internet)
https://www.naciodigital.cat/manresa/noticia/100096/manresa/rotary-adf-incendis

Societat |  | Actualitzat el 25/10/2021 a les 12:35

El Rotary Club de Manresa-Bages
valora la tasca de les ADF i dels
Bombers
Una seixantena de persones assisteixen al col·loqui sobre prevenció d'incendis
forestals organitzat per l'entitat

Els ponents amb la presidenta del Rotary Club | Rotary

Una seixantena de persones va assistir al sopar-debat de sensibilització sobre el medi ambient
que es va celebrar dijous passat a iniciativa del Rotary Club de Manresa-Bages, i que es va
centrar en la prevenció dels incendis forestals al territori i els efectes del canvi climàtic en
aquest àmbit. Va ser un col·loqui molt interessant que va comptar amb la intervenció d'Oriol
Tarragó i Santi Montsech, president i vicepresident respectivament de la federació d'ADF Bages-
Moianès, així com de Santi Lleonard, cap de Bombers de la Regió Central, i de Ramon Vidal, cap
del parc de Bombers de Manresa.
 
En el decurs de l'acte es va posar en valor tant la tasca de les ADF com la dels Bombers i es
va posar de manifest la importància de la prevenció per evitar incendis forestals. En la seva
intervenció, els responsables de l'ADF Bages-Moianès van exposar el projecte d'instal·lació d'una
xarxa de càmeres de vigilància forestal al territori en substitució de les torres de vigilància forestal.
D'altra banda, els responsables de Bombers van parlar dels tipus d'incendis més comuns i de les
causes que els originen, així com de la importància de la gestió dels boscos.

[h3]El medi ambient, prioritari[/h3]
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Visita de la consellera Gemma
Geis als campus de Manresa i
Diagonal-Besòs de la UPC

Convocada la sisena edició del
Premi Séquia

Entra en funcionament un nou
aparcament municipal

La regidoria d’Esports de Solsona
obre la convocatòria d’ajuts
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ÉS NOTÍCIA:

 

El Rotary Club de Manresa-
Bages posa en valor la tasca
de les ADF i dels Bombers
Una seixantena de persones assisteixen al col·loqui
sobre prevenció d’incendis forestals organitzat pel
Rotary Club de Manresa-Bages.

El Rotary Club de Manresa-Bages posa en valor la tasca de les ADF i dels Bombers. Foto: Rotary Club
 
SOCIETAT / Redaccio/ Sergi Vazquez  
26/10/2021 11:34

Una seixantena de persones va assistir al
sopar-debat de sensibilització sobre el medi
ambient que es va celebrar dijous passat a
iniciativa del Rotary Club de Manresa-Bages, i
que es va centrar en la prevenció dels incendis
forestals al territori i els efectes del canvi
climàtic en aquest àmbit. Va ser un col·loqui
molt interessant que va comptar amb la
intervenció d’Oriol Tarragó i Santi Montsech,
president i vicepresident respectivament de la
federació d’ADF Bages-Moianès, així com de
Santi Lleonard, cap de Bombers de la Regió
Central, i de Ramon Vidal, cap del parc de
Bombers de Manresa. 
 
En el decurs de l’acte es va posar en valor tant la tasca de les ADF com la dels
Bombers i es va posar de manifest la importància de la prevenció per evitar
incendis forestals. En la seva intervenció, els responsables de l’ADF Bages-
Moianès van exposar el projecte d’instal·lació d’una xarxa de càmeres de vigilància
forestal al territori en substitució de les torres de vigilància forestal. D’altra banda,
els responsables de Bombers van parlar dels tipus d’incendis més comuns i de les
causes que els originen, així com de la importància de la gestió dels boscos. 
 
El medi ambient, prioritari 
 
El suport al medi ambient és una nova àrea d’activitat que s’impulsa des de Rotary
Internacional i, per extensió, també al Rotary Club de Manresa-Bages. El sopar-
debat que es va celebrar aquest dijous  al restaurant Bages 964 de l’Oller del Mas
ha estat la primera activitat que s’ha realitzat dins d’aquest àmbit.
 
 

 

Falta d'educació a dins un bus de Manresa

‘El Gran Comediant’, encapçalada per Joel
Joan, arriba aquest dissabte al Kursaal

Manresa Turisme reprèn les visites guiades
al patrimoni artístic del cementiri de
Manresa

El Servei Català de la Salut i Althaia acorden
una solució per a la prestació d’IVE a
Manresa

Convocada la sisena edició del Premi Séquia

Entra en funcionament un nou aparcament
municipal

La regidoria d’Esports de Solsona obre la
convocatòria d’ajuts

El ple municipal aprova les ordenances
fiscals per al 2022
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FUNERALS 
MONISTROL DE MONTSERRAT 

PERE CREUS MUNTANÉ 
u Ha mort als 96 anys. El funeral tin-
drà lloc avui, a 2/4 de 5 de la tarda, a 
l’església parroquial. 

SANT LLORENÇ DE MORUNYS 
LLEÏR PINTÓ MIRALLES 
u Ha mort als 25 anys. El funeral tin-
drà lloc avui, a les 11 del matí, a l’es-
glésia parroquial. 

OLIUS 

DOLORS RIU ALBETS 
u Ha mort als 88 anys. El funeral tin-
drà lloc avui, a les 11 del matí, a l’es-
glésia parroquial de Sant Esteve. 

IGUALADA 

PALMIRA QUERALT VILA 
u Ha mort als 93 anys. El funeral tin-
drà lloc avui, a les 11 del matí, a la ba-
sílica de Santa Maria. 
JOSEP FUSTÉ RAMON 
u Ha mort als 96 anys. El funeral tin-
drà lloc avui, a les 12 del migdia, a l’es-
glésia parroquial de la Sagrada Famí-
lia. 
ANTONIO RUFIÁN PULIDO 
u Ha mort als 60 anys. El funeral tin-
drà lloc avui, a les 4 de la tarda, a l’ora-
tori de Funerària Anoia. 

n Regió7 obté les dades de defunci-
ons i funerals de les funeràries, i no 
es fa responsable dels errors que les 
empreses puguin cometre en trans-
metre noms o dates.  

EFEMÈRIDES 
 
  -Tal dia com avui: 
   
  -1508: Ferran el Catòlic signa la 
-Reial Provisió, per la qual con-
fereix a l’almirall Diego Colón 
(fill de Cristòfor Colom) la go-
vernació de les Índies, illes i Ter-
ra Ferma. 
  -1787: s’estrena l’òpera Don 
Giovanni, de Mozart, al Teatre 
Estatal de Praga (Txecoslovà-
quia). 
  -1836: a Espanya, el trasllat de 
la Universitat Complutense d’Al-
calá de Henares a Madrid queda 
definitivament reconegut per 
ordre de la reina Isabel II. 
  -1876: a Espanya, la Institució 
Lliure d’Ensenyament comença 
les classes al número 9 del car-
rer Esparteros de Madrid. 
  -1901: s’inaugura el funicular 
del Tibidabo, a Barcelona, el pri-
mer ferrocarril d’aquest tipus 
construït a Espanya. 
  -1922: el rei d’Itàlia, Víctor Ma-
nuel III, encarrega a Benito Mus-
solini la formació de govern.

La Fundació La Caixa i CaixaBank col·laboren amb Sant Andreu Salut

CONVENI

ARXIU PARTICULAR ARXIU PARTICULAR

u La Fundació Sant Andreu Salut ha signat un conveni de col·laboració amb la Fundació La Caixa i CaixaBank, que té per objectiu afavorir el desenvolu-
pament de les diverses activitats de caràcter social que du a terme la Fundació Sant Andreu. Concretament, Fundació «la Caixa» a través de CaixaBank 
aporta a la Fundació Sant Andreu Salut l’import de 15.000 euros, que aniran destinats íntegrament a finalitzar el projecte de millora de la unitat de con-
vivència de la Residència Mont Blanc de Manresa. Aquestes obres de remodelació han tingut un cost de més de 450.000 euros i han permès remodelar 
aquesta unitat de convivència en la seva totalitat. A la signatura del conveni, que va tenir lloc a les instal·lacions de la Residència Mont Blanc, hi van 
participar, Jaume Masana, Director Territorial de Catalunya de CaixaBank, i Manel Valls, Director General de la Fundació Sant Andreu Salut.

MOBILITAT

ARXIU PARTICULAR

Manresa celebra una nova edició de 
«Camins Escolars» per fomentar que els 
infants vagin a escola de forma autònoma
u Manresa va celebrar l’activitat de «Camins escolars» a les esco-
les Ítaca, FEDAC, Puigberenguer i Les Bases. El regidor 
d’Ensenyament i Universitats, Josep Gili Prat va participar del 
recorregut  a l’escola Ítaca, pioners en el treball dels Camins esco-
lars, on va acompanyar el trajecte de l’alumnat des del carrer Sant 
Cristòfol fins a l’arribada a l’escola. Pel que fa a l’escola FEDAC, la 
trobada va ser a la plaça Catalunya i l’alumnat de 6è va anar fins a 
l’escola situada al carrer Nou de Valldaura 19-21. L’escola 
Puigberenguer va participar de l’activitat conscienciant i infor-
mant les famílies que arriben amb cotxe com han d’aparcar i a 
quina velocitat han de circular pel camí escolar. L’escola Les Bases, 
per la seva part, i com cada divendres, van realitzar el projecte 
«Bicibús» que té com a objectiu principal promoure un canvi cap a 
la mobilitat sostenible. L’escola l’Espill que ha participat de l’activi-
tat en totes les edicions que s’han fet fins ara no va poder partici-
par per les obres que s’estan efectuant al Pont de Ferro.

El Rotary Club Manresa-Bages posa en valor la 
tasca de les ADF i dels Bombers en un sopar-debat

COL·LOQUI

ARXIU PARTICULAR

u Una seixantena de persones va assistir al sopar-debat de sensibilització sobre el 
medi ambient que es va celebrar a iniciativa del Rotary Club de Manresa-Bages, i que es 
va centrar en la prevenció dels incendis forestals al territori i els efectes del canvi cli-
màtic en aquest àmbit. El col·loqui va comptar amb la intervenció d’Oriol Tarragó i Santi 
Montsech, president i vicepresident respectivament de la federació d’ADF Bages-
Moianès, així com de Santi Lleonard, cap de Bombers de la Regió Central, i de Ramon 
Vidal, cap del parc de Bombers de Manresa. En el decurs de l’acte es va posar en valor 
tant la tasca de les ADF com la dels Bombers i es va posar de manifest la importància 
de la prevenció per evitar incendis forestals. 

El nanosatèl·lit català Enxaneta dins 
el cicle de conferències de l’AUGA

CONFERÈNCIA

ARXIU PARTICULAR

u L’astrofísica de l’Institut de Ciències del Cosmos i de 
l’Institut d’Estudis Espacials de Catalunya Mercè 
Romero-Gómez va oferir una xerrada sobre l’Enxaneta, 
el primer satèl·lit català, en una sessió de l’Aula 
d’Extensió Universitària per a la Gent Gran de l’Anoia 
(AUGA). L’astrofísica va descriure les característiques 
principals del nanosatèl·lit, enlairat el mes de març des 
de la base espacial de Baikonur, al Kazakhstan . Aquest 
nanosatèl·lit possibilitarà connexions 5G a través de la 
internet de les coses (IoT, per la sigla en anglès).
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